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Vážení spoluobčané,
máme tu další vydání čtvrtletníku Kopidlen-

ských listů a  já vás tímto opět co nejsrdečněji 
zdravím! Pomalu jsme se posunuli do poloviny 
roku a je na mně, abych vám přiblížil, co se za 
poslední tři měsíce událo.

Nové tváře na úřadě i v ulicích
V minulém čísle jsem vás informoval o per-

sonálních změnách, a  tak bych i  nyní tímto 
začal. Poté co paní Ing. Hana Palečková po-
dala rezignaci na pozici tajemnice městského 
úřadu, nezbývalo nic jiného než vypsat další 
výběrové řízení na tuto pozici a  doufat, že se 
nám konečně přihlásí vhodný kandidát. Nad 
očekávání se kandidátů přihlásilo hned ně-
kolik, po osobních pohovorech však vítězně 
vzešel pan Jiří Jirásek. Rozhodující byla jeho 
12letá praxe na pozici tajemníka v obci Rudník 
u Trutnova. Poté co došlo k procesnímu schvá-
lení ředitelem Krajského úřadu Královéhradec-
kého kraje, nic už nebránilo jmenování pana 
Jiráska tajemníkem Městského úřadu v Kopidl-
ně. Pan Jirásek nastoupil do zaměstnaneckého 
poměru dne 22. května 2024. Očekáváme, že 
do našeho města přinese mnoho zkušeností ze 
svého bývalého působení v obci, která získala 
v roce 2016 ocenění vesnice roku Královéhra-
deckého kraje. A tak ho mezi námi vítám!

Z důvodu zajištění plynulého předání agen-
dy tajemníka jsem se domluvil s  paní Lenkou 
Kropáčkovou, zda bychom mohli využít její 
dlouholeté pracovní zkušenosti a  posunout 
její odchod do důchodu, který avizovala už 
od října 2023, až na konec května 2024. Tímto 

bych jí tedy chtěl ještě jednou poděkovat za její 
více než 30leté působení na Městském úřadě 
v Kopidlně, za její dlouhodobou práci pro měs-
to a popřát jí krásný čas, který bude moci trávit 
s rodinou a vnoučaty.

Další personální změnou byl příchod pana 
Ladislava Círa do pracovní čety místního hos-
podářství. Dále jsme využili možné spolupráce 
s  úřadem práce a  zaměstnali jsme dočasně 
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V čísle najdete

[4, 5] Kontejnery, lavičky, 
výsadba. Novinky, které sledují 
komfort i estetiku

[6] Ve Pševsi vyrostla nová 
lipová alej. Nese jména 
místních rodin

[7] Den otců oslavilo Kopidlno 
poprvé, ale nejspíš ne napo-
sledy

[8] Dětský den ani počasí ne-
zmařilo, velkým lákadlem byli 
papoušci

[9] Maškarní bál s Tlapkovou 
patrolou. Množství masek 
předčilo očekávání

[17] Dobrovolníci odlehčili 
Kopidlensku od tuny odpadků

[19] Peníze vydělané při ve-
likonočním jarmarku předaly 
děti psímu útulku

[23] Ve Mlýnci se prý nerodí 
chytré děti. Marcela Jampílko-
vá vypráví o vsi svého dětství

[31] Fotbalisté postoupili do 
soutěže, kterou v historii žádný 
kopidlenský tým mužů ještě 
nikdy nehrál

[32] Z předávání fotbalových 
cen si Kopidlno odneslo hned 
tři cenné trofeje

Další etapy revitalizace 
náměstí už čekají na dotaci

Pergola u hasičárny v Pševsi zpříjemní obyvatelům společenský život.
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paní Gáborovou a  paní Krištófovou. Dotyč-
ných si můžete všimnout při úklidu veřejných 
prostranství. Musím říct, že jsem rád, že máme 
díky nim uklizené ulice, neboť někteří občané 
zřejmě nevědí, kam patří odpadky, a tak je růz-
ně pohazují. K problematice bezpečnosti a po-
řádku ve městě vás budu informovat předpo-
kládám v příštím vydání!!!

Kanalizační přípojky realizuje stávající 
firma

Nyní bych rád přešel k  investičním akcím 
města. Naše hlavní investiční akce „Kanalizace 
Pševes-Drahoraz“ je ve fázi tzv. etapizace. Zpra-
covatel projektové dokumentace RECPROJEKT, 
s.  r.  o., nám řádně na základě předávacího 
protokolu dne 27. dubna 2024 předal projek-
tovou dokumentaci na splaškové kanalizační 
přípojky (144  ks přípojek), a  tudíž mohlo být 
zahájeno zadávací řízení veřejné zakázky s ná-
zvem „Kanalizace Pševes-Drahoraz, splaškové 
kanalizační přípojky“. Lhůta pro podání nabí-
dek byla stanovena do 7. června 2024. Z  této 
veřejné soutěže na konec vyšla jako vítězná 
firma STAVITELSTVÍ ŘEHOŘ, s. r. o., tudíž stáva-
jící společnost realizující kanalizační řad bude 
nadále realizovat i veřejnou část přípojek. Pro 
samotnou realizaci celého díla je to ku prospě-
chu, a tak bez dalších větších problémů může-
me se společností STAVITELSTVÍ ŘEHOŘ, s. r. o., 
naplánovat a přidodatkovat tzv. etapizaci do-
končení původního díla, a to konkrétně zhoto-
vením finálních asfaltových povrchů. Předběž-
ně můžeme říci, že bychom v létě příštího roku, 
tedy 2025, měli mít stavbu dokončenou.

Žádosti o dotace a příprava na nové stavby
Pomalu nám dobíhají před rokem zadané 

projektové dokumentace. Jednou z  nich je 
například projektová dokumentace na revita-
lizaci náměstí II. a III. etapy. Ta se stihla včetně 
všech nezbytných zpráv a stanoviska AOPK ČR 
zkompletovat, a mohla tak být dne 10. června 
2024 podána žádost o dotaci do IROP – projekt 
v  aktivitě zelená infrastruktura ve veřejném 
prostranství měst a obcí. Nyní budeme čekat, 
zda v  této podané žádosti budeme úspěšní. 
Dále byly podány další žádosti o  dotaci přes 
místní akční skupinu Otevřené zahrady Jičín-
ska, a  to na rekonstrukci turistického infor-
mačního centra, na veřejné prostranství a  na 
městský mobiliář. V tuto chvíli jsme v procesu 
hodnocení administrativní správnosti. Dále 
nám byla předána projektová dokumentace 
na vodovod v Mlýnci včetně místních rozvodů. 
Projekt je ve fázi vč. všech povolení bez profe-
sionalizace tzv. výkazu výměr. Nyní budeme 
jednat s budoucím provozovatelem, VAK Nym-
burk, zda si dosoutěží zpracovatele a  převez-
me tak celý projekt tzv. pod sebe, či zda pro-
jektovou dokumentaci necháme dopracovat 
sami. To je ale na dalších jednáních.

Tři stavební parcely
Vypsali jsme soutěž na odstranění domu čp. 

256 v  ulici Lipová, Kopidlno. Nyní máme vy-

soutěženou firmu a  bude zahájena demolice. 
Po této demolici máme v plánu pozemek roz-
parcelovat na tři stavební parcely a  pozemky 
tak nabídnout občanům. Předpokládáme, že 
nabídka bude formou veřejné dražby. O  tom 
vás budeme včas informovat.

Stav infrastruktury se postupně zlepší
Jak jste si mohli také všimnout, v  prosto-

rách po kebabu zmizela nevzhledná výloha 
a vstupní dveře. Nyní máme též z předložených 
nabídek vybraného dodavatele výlohy a dveř-
ního prostoru. Následně se budou částečně 
rekonstruovat i  vnitřní prostory. V  nejbližších 
dnech by nám měla být na toto předána zpra-
covaná projektová dokumentace.

V Kopidlně v ulici Na Vinici bude v nejbližší 
době zahájena rekonstrukce stávající polo-
rozpadlé kanalizace. Na tuto skutečnost jsme 
minulý rok upozornili provozovatele VOS, a. s., 
Jičín a požádali ho, zda by ji mohl zahrnout do 
plánu oprav. Nyní je již známa společnost MI-
ZERA-STAVBY, a. s., která mi byla představena 
a  dílo provede. Po této rekonstrukci vznikne 
v ulici pouze štěrkový povrch. Máme v plánu, 
že bychom povrchy, chodník a komunikaci za-
hrnuli do rozpočtu na příští rok.

Velmi také vnímáme neutěšený stav míst-
ních komunikací, a to konkrétně v ulici Havlíč-
kova, Bezručova, Tyršova a U Nádraží. Požáda-
li jsme několik firem o  předložení nabídek na 
opravu povrchů nástřikem tzv. „turbo“. Nyní 
máme vybranou firmu a  budou provedeny 
opravy pro sjízdnost.

Skládka má nadále sloužit
Od letošního roku máme krajským úřadem 

povolené provozování skládky Na Osouši. 
Nyní jsme ve stadiu dovedení elektřiny až ke 
skládce a chlapi z místního hospodářství prá-
vě budují váhu, která je nezbytnou podmínkou 
samotného provozování. Děláme takové kro-
ky, aby pro naše občany mohla být skládka 
opět provozována.

Ve Pševsi jsme vyhověli požadavku občanů 
a vybudovali podél hasičské zbrojnice pergolu 

jako zázemí pro konání místních akcí. Zde se 
opět ukázal um chlapů z místního hospodář-
ství. Děkujeme a občanům Pševsi přejeme, aby 
v  novém zázemí strávili mnoho příjemných 
chvil.

Běžecký ovál
O  prázdninách máme v  plánu realizaci slí-

beného běžeckého oválu na sokolovně. Již 
jsem na valné hromadě TJ Sokol Kopidlno dě-
koval všem členům za jejich vstřícný krok, ne-
boť jsme tak s nimi, jako partnery, mohli uza-
vřít dlouhodobou nájemní smlouvu a pustit se 
do společné rekonstrukce tohoto areálu.

Po prázdninách se chceme pustit do slíbené 
druhé etapy opravy chodníků na sídlišti.

Jak vidíte, realizací máme rozjetých spous-
tu a nápadů také. Musím říct, že je pak nemilé 
od některých poslouchat, že jsme se ještě za 
svého působení na úřadě moc nepředvedli. 
Ten, kdo je znalý, však ví, že samotné projekty 
se všemi vyjádřeními trvají až rok, někdy i rok 
a půl. Prosím tedy o trpělivost a věřte, že toho 
pro vás chystáme ještě mnohem víc. O tom vás 
samozřejmě budu průběžně informovat.

Proč kandiduji do kraje
Závěrem mi dovolte ještě jednu informaci. 

Někdo už možná slyšel, že budu v podzimních 
krajských volbách kandidovat do zastupitel-
stva Královéhradeckého kraje. Ano, je to tak. 
I když jsem poprvé tuto nabídku odmítl, nako-
nec jsem se rozhodl, že z důvodu podpory spo-
lupráce s krajem svou kandidaturou podpořím 
uskupení „Silní lídři pro kraj“, konkrétně hnutí 
Východočeši. Někdo může za tímto krokem 
vidět snahu dostat se do zastupitelstva kraje, 
věřte ale, že tomu tak není a  že tu budu jako 
váš starosta nadále pracovat především pro 
rozvoj města Kopidlna. Věřím, že tento můj 
krok může být městu ku prospěchu.

Přeji vám krásné prožití letních měsíců a pří-
jemně strávenou dovolenou s vašimi rodinami. :)

Váš starosta Karel Žižka
(mezititulky KL)

Jedno z nově osazených kontejnerových stání z dílny místního hospodářství má své místo 
v Jičínské ulici. Více k rozmístění kontejnerů v samostatném článku na straně 4.
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Odpadové hospodářství mění  
nejen systém, ale i svou tvář

V Kopidlně i místních částech jsou 
instalovány nové lavičky

Vedení města má 
nápady, technické 
schopnosti a pracovníci 
MH šikovné ruce

Město pracuje na celkovém zlepšení v ob-
lasti odpadového hospodářství. Ze strany 
občanů by město chtělo zlepšení vytřídě-
ní odpadů a  snížení produkce směsného 
komunálního odpadu. Ušetřené peníze se 
město snaží vrátit do dané oblasti. Občané 
si jistě všimli nových kontejnerových stá-
ní. V  ulici Lipová před ubytovnou už byla 
situace neúnosná, kontejnery byly přepl-
ňovány cizími občany a podnikateli a vedle 
kontejnerů se několikrát v týdnu řešila „čer-

Město vyrobilo a postupně instaluje nové 
lavičky, např. do ulice Lipová a ke Kamensku, 
kde chodí velké množství občanů k vlaku, na 
procházku, a  někdy je potřeba si na chvilku 
sednout a odpočinout.

Nové lavičky jsou i na náměstí a další jsou 
připravené na instalaci a  přijímáme náměty 
od občanů, kde by lavičky uvítali. Lavičky jsou 
co nejjednodušší konstrukce. Spodní plechy 
jsou vyrobené z nerezové oceli s vypálenými 
názvy města a  místních částí. Lavičky jsou 
bez opěradel z toho důvodu, že dnešní mlá-
dež s oblibou sedává na opěradlech a botami 
špiní lavičku, na kterou si pak člověk nemůže 
sednout, aniž by si ji před tím utřel.

Ing. Martin Kinčl

Někdy se hodí, že jsou ve vedení 
města i  technici, stavaři apod. a  že má 
v  místním hospodářství šikovné ruce. 
Kontejnerová stání i  lavičky jsou totiž 
vlastní konstrukce, výroby i montáže. To 
znamená, že jsou navrženy a vyrobeny 
dle potřeb města a  stojí zlomek ceny 
podobných nabízených firmami.

Ing. Martin Kinčl

ná skládka“. Bohužel nepomáhalo ani to, že 
bylo toto místo monitorováno fotopastí. 
Proto bylo toto místo zrušeno a  rozděleno 
na tři jiná místa v ul. Jičínská, Rybniční a Li-
pová u sběrného dvora. Všechna tato místa 
byla postupně vybavena stáními.

Další kontejnerová stání jsou i  na jiných 
místech ve městě a věříme, že přináší trochu 
„kultury“ do míst s kontejnery a i občané si 
rozmyslí, zda něco pohodí vedle kontejneru.

Ing. Martin Kinčl
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Aktuální výsadba na území města
Město pokračuje v další výsadbě letniček, 

trvalek, stromů. V  této oblasti došlo k  dal-
šímu rozvoji spolupráce se zahradnickou 
školou.

V  ulici Luční byly na konci března vysa-
zeny trvalky a  keře. Tímto je zeleň v  ulici 
Luční kompletně nasázená a věříme, že se 
dobře ujme a bude dělat radost nejen míst-
ním obyvatelům. Celkově byla na výsadbu 
v ul. Luční získána podpora od Nadace ČEZ 
ve výši 38 325 Kč.

V ul. Bédy Křídla betonové truhlíky s trvalka-
mi a keři moc neprosperovaly a komplikovaly 
dopravní situaci. Na náměstí v prostoru za au-
tobusovou zastávkou parkovala vozidla tak, že 
nebyl výhled a možnost bezpečně vjet na hlav-
ní silnici. Proto jsme truhlíky z  ul. Bédy Křídla 
přemístili na náměstí do prostoru autobusové 
zastávky před poštou, kde nyní zkrášlují veřejný 
prostor, ale hlavně vymezují prostor pro parko-
vání tak, aby zůstal bezpečný výhled pro řidiče 
vyjíždějící na hlavní silnici I/32 od pošty.

Už druhým rokem byly osázeny truhlíky vy-
robené místním hospodářstvím. Oproti loň-
sku je skladba rostlin trochu odlišná, ale jistě 
bude opět zdobit průjezd městem.

Novinkou pro letošní rok jsou truhlíky 
umístěné na zábradlí v zatáčce v ul. Husova.

A jako každý rok došlo k osázení truhlíků na 

oknech úřadu, pod vývěskami, osázení kašny 
a prostoru okolo sousoší.

Všechny výše uvedené výsadby pro město 
realizovala zahradnická škola. Tímto bychom 
chtěli velmi poděkovat vedení zahradnické 
školy, všem zaměstnancům a žákům, kteří se 
na výsadbách ve městě podíleli.

Dále máme na náměstí šestiboké truhlíky, 
které nám osazuje dvakrát do roka zahradnic-
tví pana Svobody z Mlýnce, děkujeme.

V ul. Tyršova jsme nechali odborně proře-
zat stávající stromy. Bohužel některé stromy 
už zachránit nešlo, a tak bylo provedeno po-
kácení tří stromů, odfrézování pařezů a byly 
vysazeny nové stromy – Prunus serrulata 
(sakura). Jedná se o kultivar Royal Burgundy 
(s tmavými listy a plnými květy). Věříme, že za 
pár let bude tato ulice každé jaro potěšením 
pro oko.

V prostoru sportovní haly a dětského hřiště 
školky musela být z důvodu bezpečnosti od-
straněna dvojitá thuje. Místo ní a také do pro-
storu dětského hřiště pak byly vysazeny tři 
stromy Catalpa „nana“. Tento kultivar vytvoří 
„slunečník“, který poskytne stín a  přispěje 
k lepšímu prostředí pro děti hrající si na hřišti.

Ing. Martin Kinčl, místostarosta
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V Pševsi vyrostla nová lipová alej

Osadní výbor v Pševsi projevil zájem o vy-
sázení stromů podél panelové cesty na Paz-
derně. Město získalo v programu Sázíme bu-
doucnost podporu (grant) na projekt Lipová 
alej „rodiny – Pševes“ ve výši 42 900 Kč.

Rodiny, které měly zájem, si mohly vysadit 
strom, který ponese jejich jméno. Zájem byl 
veliký, a proto některé stromy nesou jména 
více rodin. Celkem bylo dne 6. dubna 2024 
občany vysázeno 13 ks lip srdčitých. Zároveň 
byly nainstalovány dvě nové lavičky. Věříme, 

že tím vzniklo pěkné místo k  odpočinku. 
Byla to opravdu příjemná „pracovně-spole-
čenská“ akce za krásného počasí. Děkujeme 
pracovníkům místního hospodářství za pří-
pravu výsadbových jam, materiálu na vý-
sadbu i následnou péči a zálivku. Děkujeme 
i těm kteří si vlastní strom nesázeli, ale přišli 
pomoct, panu Augustovi a  paní Hladíkové 
za nejen odbornou pomoc při výsadbě.

Ing. Martin Kinčl, místostarosta

Vždy jsem věděl, že včely jsou součástí 
našeho života, a snad proto mi v pozdějším 
věku napověděl můj duch, abych se včelám 
věnoval. Zašel jsem proto za nedalekým ka-
marádem včelařem Vendou Hrdým, abych 
viděl v praxi život včel. Včely se na mne vrhly, 
musel jsem zalehnout do vysoké trávy, poz-
ději se uklidnily. Venda mě ustrojil do vče-
lařského obleku a já pozoroval život a práci 
včel. Zakrátko jsem si pořídil šestery včely 
a začal jsem včelařit.

Přihlásil jsem se do včelařského spolku 
v Kopidlně, kde jsem se seznámil s učitelem 
základní školy Oldou Suchoradským, který 
doma také včelařil a vedl na škole včelařský 
kroužek. U  spolku dělal jednatele. Během 
krátkého času jsem byl zvolen předsedou 
spolku, to nám vydrželo dvě volební období 
– osm let, to byl krásný kus života. Práci ve 
spolku jsme se věnovali naplno a byli jsme 
nejúspěšnější organizace na okrese Jičín. 
Velmi často jsme se scházeli na společných 
schůzích ve škole, kde jsme si vyměňovali 
vzájemně zkušenosti a  rady. Pořádali jsme 
přednášky pro veřejnost, např. v  budově 
místního kina přednášel p. Evžen Báchor 
z Pardubic o významu včel pro lidi a pro pří-
rodu. Po dohodě s jednatelem a předsedou 
okresu jsme pořádali v  Židovicích setkání 

včelařů z  celého okresu i  širokého okolí. 
Akce se konala několik let a  sešlo se vždy 
okolo 200 lidí.

Mimo práci jsme se věnovali také kultuře, 
pořádali jsme v  místní sokolovně včelařské 
plesy, na kterých nám hrála Hudba Hradní 
stráže. Účast bývala bohatá.

Koupili jsme také skládací stánek, který byl 
využíván při různých slavnostech a  včelaři 
v něm prodávali své produkty. S odstupem 
času si asi nevzpomenu na vše krásné, co 
jsme s Oldou zažili. Poznali jsme přes včely, 
že všechno v přírodě na sebe navazuje a že 
lidé by se měli od přírody učit a dodržovat 
určité zákonitosti. Krátce před ukončením 
mého funkčního období se Olda odstěhoval 
do Hradce Králové.

Já jsem poznal přes včely i mnoho dalších 
zajímavých přátel. Jednoho dne mne požá-
dala dřívější ředitelka základní školy v  Bě-
charech Eva Kaprálová, zda bych mohl udělat 
v hodině přírodovědy přednášku o včelách. 
Byl jsem v tu dobu začínající včelař, ale ne-
mohl jsem odmítnout. Sešla se celá škola a já 
dostával otázky, na které jsem nevěděl, zda 
odpovídám správně. Důležitá však byla do-
hoda s paní ředitelkou, že založíme na škole 
včelařský kroužek. Kroužek byl prospěšný 
nejen pro děti, ale i pro mě. Musel jsem se 

stále doučovat, v učebnici pro děti jsem byl 
o  tři stránky dopředu a  tím jsem se zdoko-
naloval. Vše probíhalo ve škole za podpory 
paní ředitelky. Později jsme však potřebova-
li skutečné včely, a  tak za podpory starosty 
obce pana Škody jsme si pořídili dvoje vče-
ly. Každý rok jsme jezdili na krajské soutěže, 
kde děti musely odpovídat na různé otázky. 
Byli jsme snad docela úspěšní! Dvakrát pro-
běhla krajská soutěž na škole v  Běcharech. 
Kroužek pokračoval a došlo k výstavbě kryté 
včelnice na čtyři úly u mysliveckého areálu. 
Po ředitelce školy paní Kaprálové nastoupila 
na její místo paní Jana Vávrová. Spolupráce 
byla opět výborná, rozuměli jsme si jak po 
stránce pracovní, tak po stránce duchovní. 
Mám na ta léta krásné vzpomínky. Když ode-
šla Jana Vávrová, tak i já skončil jako vedoucí 
kroužku. Do školy nastoupila paní Říhová 
a  jako vedoucí kroužku včelař Petr Šoltys. 
Kroužek na škole stále funguje.

Poznal jsem v životě, jak je důležité a dob-
ré, když lidé k  sobě najdou cestu pomocí 
řeči a objeví se i vzájemná láska a přátelství. 
V  dnešní době se toto moc nenosí. Práce 
včel probíhá dle přírodních zákonitostí, tu-
díž bez politického zatížení.

Antonín Erben

Něco o včelách
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Den matek už je tradicí, Den otců jsme slavili poprvé

Jako každý rok jsme na zahradě u  KVC 
oslavili Den matek (maminek), nově jsme 
letos uspořádali oslavu i ke Dni otců (tatín-
ků). Druhý květnový pátek jsme pozvali na 
zahradu maminky, děti ze školní družiny si 
připravily pásmo písní a  básniček, zákusky 
od Táni byly povedené a  dílnička, ve které 
děti tvořily pro maminky, praskala ve švech. 
Namalovat se maminky mohly dát v koutku 
Mary Kay. Zasloužená kytička pro všechny 
maminky je samozřejmost.

Den otců proběhl opět v  pátek, ale dru-
hý týden v  červnu. Měli jsme trochu strach 
z  účasti, přece jen akce byla poprvé, ale 
strach byl zbytečný. Vystoupení zpěváků ze 
základní školy přihlíželo na 40 diváků, tak-
že za nás úspěšná akce. Tatínkové k  umě-
leckému zážitku popíjeli pivko a zakusovali 
klobásku z grilu. O sladké se postarala Táňa 
a  soutěžní disciplíny měla na starost Verča. 
Tatínkové vozili děti na kolečku, házeli pole-
nem a běželi slalom s pohárky piv.

Obě akce se vydařily a příští rok budeme 
určitě pokračovat.

Míša Havelková
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Lákadlem dětského dne byla kontaktní zoo

Oslavy dne dětí proběhly v sobotu 1. červ-
na 2024. Jelikož počasí bohužel ovlivnit ne-
dokážeme, stáli jsme ráno toho dne před 
nelehkým rozhodnutím, zda akci uspořádat 
dle plánu na fotbalovém hřišti, nebo vy-
myslet „suchou“ variantu a  akci přesunout. 
Díky vstřícnosti všech zainteresovaných se 
nakonec podařilo vymyslet náhradní řešení, 
a  celou akci jsme tudíž přesunuli do spor-
tovní haly. A  toto rozhodnutí se vyplatilo. 
Důkazem toho bylo 136 dětí, které za námi 
dorazily.

A jaký že byl program? Největším lákadlem 
byli nejspíš papoušci, kteří za námi přijeli až 
ze Slovenska a nabídli dětem kontaktní zoo 
přímo v naší hale. Byl to skutečně nevšední 
zážitek. Dalším programem pak bylo 15 dis-
ciplín, které si pro děti připravily naše místní 
zájmové spolky. Děkujeme všem, že se zapo-
jili. Nechybělo ani malování na obličej a tvo-
řivá dílna. Děti tak mohly strávit odpoledne 
plné zábavy v teple a suchu.

Nutno zmínit, že všechny děti dostaly od 
místních fotbalistů za splnění úkolů sladkou 

odměnu, za což moc děkujeme, stejně jako 
za zajištění občerstvení. Uvědomujeme si, 
že to není samozřejmost a že právě fotbalis-
tům způsobilo zmiňované stěhování nejvíce 
komplikací.

Na závěr musím zmínit ještě jedno podě-
kování, a  to paní Monice Růžičkové, která 
věnovala všem soutěžícím dětem poukázku 
na jízdu v  autodromu ve Veselém městeč-
ku, které o  víkendu 1. a  2. června pořádala 
v areá lu bývalého cukrovaru.

Veronika Žižková
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Dětský maškarní bál s Tlapkovou patrolou

Dětský maškarní bál jsme již tradičně 
uspořádali ve spolupráci Kopidlenské žížal-
ky a KVC, a to v místní sokolovně. Tentokrát 
jsme si na pomoc s  programem pozvali 
Tlapkovou patrolu, a  tak jsme si v  sobotu 
16. března 2024 mohli naplno užít zábavu 
se spoustou krásných masek. Upřímně mu-
sím říct, že takové množství jsme jich tedy 
opravdu nečekali, a  myslím, že ani místní 
sokolovna dlouho nezažila takový příliv 
návštěvníků. Nejdůležitější ale je, že se děti 
báječně bavily. Kamarádi z Tlapkové patroly 

byli úžasní a postarali se o skvělou zábavu. 
Tancovalo se, zpívalo i soutěžilo a každý, kdo 
chtěl, se na konci mohl se svými oblíbenci 
i vyfotit.

Nás jste určitě nemohli přehlédnout díky 
převlekům za mimy. Hned při vstupu jsme 
v těchto kostýmech obdarovávali děti krás-
ným balíčkem.

Moc děkujeme všem, kteří tuto akci na-
vštívili a společně s námi si užili krásné od-
poledne plné zábavy. Těšíme se na příště.

Za Kopidlenské žížalky Veronika Žižková
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Velikonoční oslavy zpestřil malý trh

Velikonoce letos připadly na konec břez-
na. Přípravy na tyto svátky jara jsme zahájili 
oblíbeným jarním tvořením se zahradnickou 
školou, a  to 20. března 2024. K  tomu jsme 
přidali ještě povídání o velikonočních zvycích 
a Mgr. Hana Macháčková z Muzea hry v Jičíně 
nás naučila voskové reliéfní zdobení kraslic. 
Všechny účastnice si tak domů odnesly krás-
né výrobky.

O  týden později, přesněji na Zelený čtvr-
tek 28. března 2024 jsme na náměstí u kašny 
uspořádali Velikonoční jarmark. Stejně jako 
v  předchozím roce jsme u  této příležitosti 
náměstí společně s  dětmi vyzdobili. Ten-
tokrát jsme malovali dřevěné výřezy, které 
jsme pak rozvěsili po stromech. Samozřejmě 
nechybělo pletení pomlázek, děkuji panu 
Hazdrovi, Jitce Kopecké a Marcele Havrdové 
za pomoc a trpělivost při pletení. Dále se ne-
jen děti mohly zabavit při zdobení perníčků 
nejrůznějších velikonočních motivů a  také 
v kreativní dílně pod taktovkou Honzy Diblíč-
ka, kterého možná znáte z pořadu Rady ptáka 
Loskutáka.

Novinkou byl malý velikonoční trh, který čí-
tal deset prodejních stánků, z nichž dva obsa-
dila škola. Děti ze ZŠ a MŠ Kopidlno prodávaly 
své výrobky a výtěžek z prodeje pak věnovaly 
psímu útulku v Jičíně. Částka, kterou díky pro-

deji děti získaly, činila krásných 9137 Kč. Moc 
děkuji za tento nápad.

No a na Zelený čtvrtek samozřejmě nesmě-
lo chybět zelené pivo. Moc děkuji FK Kopidl-
no za zajištění nejen zeleného piva, ale i další-
ho občerstvení. A kdo neholdoval pivu, určitě 
si mohl dát něco na zahřátí a k tomu výborný 
zákusek z dílny Táni Kosťučenkové.

Rovněž bych chtěla moc poděkovat za-
městnancům místního hospodářství za po-
moc při stavění a následném rozkládání stán-
ků. Díky, chlapi!

A  na závěr nezbývá nic jiného než podě-
kovat všem, kteří na akci přišli, a  to i přesto, 
že počasí nám tentokrát úplně nepřálo. Účast 
byla i tak hojná.

Veronika Žižková
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Ze sportovní haly přejeme všem krásné a vydařené léto
My si teď na hale posvítíme

V  květnu proběhla výměna trubic ve sví-
tidlech na stropě velké haly. Velké množství 
stávajících trubic buď nesvítilo vůbec, nebo 
velmi slabě. Objednali jsme potřebný po-
čet trubic a hledali někoho odvážného, kdo 
by trubice ve výšce 8,5  m vyměnil. Celkem 
se jedná o  59 svítidel, každé se čtyřmi tru-
bicemi. Takže rozhodně nic, co by bylo za 
odpoledne hotové. Nabídky některých fi-
rem, které požadovaly pouze za práci částku 
75 000 Kč, se nám úplně nezdály a rádi jsme 
přijali nabídku pana Františka Zajíce, který 
disponuje všemi potřebnými osvědčeními 
pro tuto práci a všechny trubice vyměnil za 
částku 20 000 Kč. Moc děkujeme.

Jarní prázdniny na sportovní hale
Ani letos jsme nemohli nechat děti o  jar-

ních prázdninách bez pohybu. Program 
jsme připravili na tři dny.

Na třech výletech se vystřídalo celkem 
134 dětí, dopoledne se skákalo, běhalo, ko-
palo do mičudy, houpalo na kruzích a  lezlo 
po stěně, odpoledne se vyráželo na výlety. 
První den jsme si zopakovali jízdy na mo-
tokárách v Kutné Hoře, už osvědčený výlet, 
který děti moc baví. Druhý den jsme vyrazili 
do Lomnice nad Popelkou, kde jsme měli 
zamluvenou ledovou plochu. Myslela jsem 
si, že se dětem nebude chtít bruslit, ale na-
opak. Nejprve se trochu nadřely se mnou, to 
víte, asi tak 30 let jsem na bruslích nestála. Je 
dobré mít s sebou tolik dětí, z ledu vás zvedá 
pokaždé někdo jiný. :) Byla to paráda, celou 
dobu hrála hudba na celý stadion, z ledové 
plochy po naší akci zbylo spíš ledové bláto 
a hezky unavení jsme se po třech hodinách 
vrátili zpátky domů. O mnoho klidnější den 
byl ten třetí, odjeli jsme do Hradce Králové 
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NOVÉ KONTEJNERY NA SBĚRNÉM 
MÍSTĚ Rada města schválila nákup 
nových nízkých kontejnerů, které jsou 
umístěny na sběrném místě v  Lipové 
ulici. Město tak ušetří na pronájmu kon-
tejnerů od Severočeských komunálních 
služeb. Dále byl zakoupen velkoob-
jemový kontejner, který se postupně 
bude umísťovat na vytipovaná místa 
k uložení bioodpadu.

Jaroslav Mikule

Na základě požadavků občanů byla za-
dána oprava studny v  Mlýnci za školou. 
Studna byla vyčištěna, vydezinfiková-
na, bylo osazeno nové okruží a  poklopy 
s  pumpou. Studna je nyní v  perfektním 
stavu. Dále dojde k odebrání vzorků, aby 
se zjistila ještě kvalita vody. Doufáme, že 
studna bude nadále sloužit občanům 
Mlýnce k jejich spokojenosti.

Jaroslav Mikule

Studna v Mlýnci už je  
v perfektním stavu

a  navštívili planetárium. Krásný program, 
vůbec si nepamatuji , jestli jsem tam někdy 
v dětství byla, ještě že mě ty děti občas ně-
kam vytáhnou. :) Krásné tři dny, děti spoko-
jené, rodiče snad také, počítám, že příští rok 
budou ty dny čtyři.

Víkendové lekce
Velkou oblibu si získaly víkendové lekce 

cvičení se zdravotními pomůckami, cvičení 
s  obručí nebo jógové specialitky. Není nad 
to mrknout na předpověď počasí a  s dešti-
vou vyhlídkou vyhlásit ranní nebo podve-
černí cvičení v sobotu nebo v neděli. Mimo 
pravidelné lekce v  týdnu se v  neděli něko-
likrát sešli příznivci jumpingu a  spinningu. 
Všechny tyto aktivity vám budou k dispozici 
od září a možná ještě nějaké další. My se teď 
urputně věnujeme přípravám letních táborů 
a těšíme se na všechny ty malé „lotříky“. Pře-
jeme všem krásné a vydařené léto, užijte si 
sluníčko a v září se zase sejdeme u společné-
ho nerovného boje za krásné tělo a zdravou 
mysl. :)

Jógový víkend s Janou Malou
Každý čtvrtek na sportovní hale probíhají 

lekce vinyasa flow jógy s  Janou Malou, která 
nám naše jógové snažení zpříjemňuje dvakrát 
v  roce víkendovými zážitky. Už jsme se s  Ja-
ninkou vydaly do Kutné Hory, do Čáslavi, na 
podzim nás čeká Harrachov. Vždycky krásné 
prostředí pro cvičební lekce, vždycky krásná 
atmosféra a skvělá parta. Podělíme se s vámi 
o  svou návštěvu v  Čáslavi. Ve chvílích nejó-
gových jsme navštívily zámek Kačina, Kutnou 
Horu, a hlavně jsme objevily kouzelné prostře-
dí v kavárně Staré časy v Ronově nad Doubra-
vou. Určitě se tam někdy zastavte. Tak krásné 
prostředí a milý přístup majitelů kavárny jste 
určitě ještě nezažili. Vřele doporučujeme.

Dáša Hlubučková
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Čím žije Pševes v první polovině roku 2024
Brigáda: pracovali malí i velcí

V  březnu jsme od města dostali darem 
dřevo z pokácené lípy. Bylo jej hodně, a pro-
tože bylo čerstvé, nelenili jsme a  hned se 
pustili do práce. Pracovali malí i  velcí, do-
konce i  kolemjdoucí. Pořezané a  poštípané 
dřevo jsme složili do nového dřevníku, který 
již máme z půlky plný. Při práci byl také čas 
na povídání, po práci zase na drobné občer-
stvení. Ještě nás čeká pár hodin práce a bu-
deme mít hotovo.

Velikonoční tvoření
Již třetím rokem jsme se na Bílou sobotu 

sešli v hasičské zbrojnici, kde jsme pletli po-
mlázky a  barvili vajíčka. Proutky na pletení 
nám rostly na návsi z  vrby, která byla před 
pár lety také velikonoční pomlázkou. Ženy 
a  dívky tak měly jistotu, že koledníci letos 
opět dorazí s  čerstvou pomlázkou, která 
symbolizuje předání svěžesti, mládí, oheb-
nosti a zdraví. Pletly se pomlázky malé i vel-

ké, podle toho, jakou si budoucí koledník 
poručil. Někdo si pletl pomlázku sám, něko-
mu bylo potřeba ukázat, jak na to. Nechybě-
ly ani barevné pentličky na zdobení. Vajíčka 

se již tradičně zdobila voskem. Tomuto umě-
ní nás každoročně učí naše šikovná Hanka 
Hladíková, se kterou jsme také tvořili veli-
konoční dekorace. Sešly se téměř všechny 
místní děti, které si potom společně hrály 
na zahradě. Na Velikonoční pondělí tak byla 
radost koukat na koledníky a  jejich krásné, 
vlastnoručně pletené pomlázky.

Lipová alej rodin Pševse
Na počátku byl nápad oživit ve vsi jedno 

krásné místo s  úžasným výhledem. Místo, 
kam se mnoho místních chodí procházet. 
S nápadem jsme se svěřili Martinu Kinčlovi, 
kterému se povedlo na poslední chvíli zaří-
dit dotaci na výsadbu 13 lip srdčitých. Letáč-
kem do každé schránky jsme oslovili rodiny, 
s tím, že pokud budou mít zájem, můžou si 
svůj strom zarezervovat. Týden po Veliko-

nocích jsme podél panelové cesty k  oboře 
společně vysázeli 13 lip, které nesou jména 
rodin Pševse. Sešlo se nás opravdu požeh-
naně. Kdo mohl, přinesl svoje nářadí, chlapi 
z  místního hospodářství připravili díry pro 
výsadbu, novou zeminu a  nádrže s  vodou. 
Při sázení se také instalovaly dvě nové lavič-
ky na sezení. Po dobře odvedené práci jsme 
si opekli špekáčky, pohostili se pivem a  li-
monádou a zbyl i prostor na společné poví-
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dání. Byla to moc vydařená akce. Věříme, že 
podobnou akci v budoucnu ještě zopakuje-
me. Již teď mě oslovují další rodiny, které by 
měly o výsadbu stromu, který ponese jejich 
jméno, zájem.

Čarodějnice
Ke konci dubna tradičně patří „pálení ča-

rodějnic“. I u nás ve vsi tuto tradici dodržu-
jeme. Poslední dubnové úterý jsme si proto 
u hasičské zbrojnice připravili malou hranici 
s čarodějnicí, buřty a jiné dobroty k jídlu pití 
a společně strávili příjemné odpoledne, kte-
ré se nakonec protáhlo do pozdních večer-
ních hodin. V průběhu odpoledne si mohly 

děti vyrobit kouzelnou hůlku a  čarodějnici, 
zbytek odpoledne potom strávily hraním na 
zahradě. Dospělí zase měli prostor posedět 
a popovídat si se sousedy a přáteli.

Den matek
První pololetí letošního roku bylo u  nás 

na kulturní akce velmi bohaté. Místní spo-
lek „Babinec“ uspořádal v sobotu 11. května 
posezení ke Dni matek. Toto posezení se le-

tos pořádalo již potřetí. Jako každý rok bylo 
připravené chutné občerstvení od místních 
maminek a  babiček. Na některé speciální 
kousky se těšíme celý rok.

Eva Novotná
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Velikonoční tvoření v Drahorazi 
s různými technikami

Propadlá dlažba  
u sochy si vyžádala zásah

Velikonoční tvoření v Drahorazi se konalo 
dne 23. března 2024. Vajíčka jsme malovali 
barvami, fixami i voskem. Ti nejmenší vyma-
lovávali obrázky kraslic, kuřátek či zajíčků. 
Zručnější se pustili do pletení pomlázek za 
pomoci pana Adamce. Paní Danišová vytvá-
řela velké kraslice ubrouskovou technikou. 
Bylo to krásné odpoledne.

Čarodějnice se kvůli velmi větrnému po-
časí musely obejít bez pálení ohně. Výbor-
né klobásky na grilu, párek v rohlíku a pitný 
režim, to vše přispělo k příjemnému setkání 
a posezení našich spoluobčanů.

Hana Fikarová

Na Hilmarově náměstí vlevo, zhruba tři me-
try od sousoší Panny Marie se propadla komu-
nikace v místě starého, vyřazeného dešťového 
kanálu a  vznikla tak díra o  hloubce 80  cm. 
Pracovníci místního hospodářství vzniklou 
prohlubeň zasypali, zhutnili a znovu zadláždili.

Jaroslav Mikule

Mezinárodní den žen měl svou premiéru

Mezinárodní den žen, tedy 8. března, 
v  tomto roce připadl na pátek. Tento svá-
tek se v Kopidlně takto slavil poprvé. Ženy 
mohly přijít a  strávit v  prostorách Kul-
turního a  vzdělávacího centra příjemný 
podvečer a popovídat si u kávy a zákusku, 
nechyběl ani přípitek v podobě prosecca. 

Nezůstalo však jen u  pojídání, popíjení 
a  povídání. Připravili jsme totiž hned dvě 
dílničky, které si ženy mohly vyzkoušet. 
V  jedné se pod mým vedením vyrábělo 
voňavé mýdlo a  v  té druhé pod vedením 
Natálky Žižkové andílek z  macramé. Pro 
některé to byla velká výzva, ale myslím, že 

jsme se všechny u  vyrábění velmi dobře 
bavily. :)

Kromě vlastnoručních výrobků si pak 
ženy domů odnesly také květinu a malou 
čokoládovou pozornost. Byla to velmi pří-
jemná akce a  já se těším, že příští rok se 
nás sejde zase o něco víc.

Veronika Žižková
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Odpad z přírody sám nezmizí. Dobrovolníci 
odlehčili Kopidlensku od tuny pokladů

Ukliďme svět, ukliďme Česko je dobrovol-
nická úklidová akce, která probíhá na území 
celé České republiky. Jejím cílem je uklidit 
nelegálně vzniklé černé skládky a  nepo-
řádek. Město Kopidlno ve spolupráci se ZŠ 
a  MŠ, oblastními spolky a  osadními výbory 
se do této celorepublikové akce zapojuje již 
od roku 2017 pod názvem Ukliďme Kopid-
lensko.

I  v  letošním roce, začátkem dubna, se 
místní spolky z  města Kopidlna a  několik 
dobrovolníků z řad občanů a dětí ze základní 
školy vydaly na úklid ve městě a jeho okolí. 
Uklízelo se kolem chodníků ve městě, kolem 
školy, kostela, okolí sokolovny, kolem fotba-
lového hřiště, v parku, u vlakového nádraží, 
v ulici Rybniční, cesty k lávce, ke Kamensku, 
„za pilou“, v parku, na sídlišti u bytovek, po-

dél silnic v příkopech směrem na Ledkov, na 
Bílsko, ze Pševse na Drahoraz, od autoklu-
bu k  odbočce ke Mlýnci, na Mlýnec, v  lese 
u Mlýnce, panelka ve Mlýnci.

Je to stejné každý rok, opět nám příkopy 
ukázaly „poklady“ navozené a poházené ně-
kterými jedinci. Co to je za zvláštní adrena-
lin odhodit například pneumatiku, plastové 
kelímky, PET lahve, sklo do příkopu, když 
pomalu každé město má již zřízený sběrný 
dvůr, kde je možno nepotřebné věci zdar-
ma odložit, a  téměř každý odpad je možné 
vytřídit do určených kontejnerů, tak aby 
mohl být recyklován a znovu využit? Sběrné 
místo máme i v Kopidlně. Lidé, kteří takové 
věci odhazují do přírody, si neuvědomují, že 
doba rozkladu některých z těchto odpadků 
dalece přesahuje časový prostor, ve kterém 

žijeme své životy, nebo asi uvědomují, ale je 
jim to jedno. A jaká je doba rozkladu někte-
rých obalů? Igelitová taška 20–30 let, nedo-
palek cigarety s filtrem 10–20 let, plechovka 
5–15 let, krabička od pití 6–10 let, plastový 
kelímek nebo PET lahev 70–100 let, sklo ni-
kdy, kus polystyrenu nikdy.

Odhadem se letošní akce Ukliďme Kopi-
dlensko zúčastnilo 75 lidí včetně dětí a bylo 
nasbíráno 1055 kg odpadů, z toho osm pneu -
matik.

Jak by naše okolí, lesy, příkopy vypadaly, 
kdyby se nenašli lidé, kteří jdou a poházené 
odpadky vysbírají a  likvidují vzniklé černé 
skládky? Těmto lidem, spolkům, rodičům 
a dětem patří velké poděkování.

Monika Kovářová
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Z důvodu kolize se stav-
bou kanalizace pro Pševes 
a Drahoraz pokáceli kopi-
dlenští hasiči lípu, která 
stála v  cestě kanalizační 
šachtě, protože nebylo 
možné změnit trasu. Prá-
ce byla velice náročná, 
jelikož se jednalo o  velmi 
vzrostlý strom a bylo nut-
né použít plošinu s  dosa-
hem 27 metrů. Za tento 
zásah a  obětavost bych 
chtěl touto cestou hasi-
čům velice poděkovat. 
Dřevo odklidili pracovníci 
místního hospodářství 
a  převezli jej k  hasičárně 
ve Pševsi.

Jaroslav Mikule

Neobvyklý 
zásah hasičů. 
Lípa stála  
v cestě

POŠKOZENÝ POKLOP U HASIČÁRNY BYL VYMĚNĚN  Během dubna neznámý viník opakovaně poškodil poklop na vodovodní šachtě 
umístěné na parkovišti před požární zbrojnicí. Pracovníci místního hospodářství poklop demontovali a instalovali nový, litinový, který snad 
již nikdo nepoškodí.                                                                                                                                                                                                                            Jaroslav Mikule
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Zprávy ze základní a mateřské školy

Děti předvedly své znalosti při zápisu do 1. třídy

Dobrý skutek: 9 tisíc z jarmarku 
putovalo do psího útulku

Každý jistě ví, že k jaru neodmyslitelně pa-
tří probouzení přírody, rozkvetlé stromy i na-
rození mláďat. Avšak učitelé základních škol 
a  předškoláci mají ještě jednu jarní tradici. 
A tou je zápis do 1. třídy, který se uskutečnil 
i v naší škole. V průběhu pátečního odpoled-
ne 12. dubna přicházeli do budovy prvního 

V pondělí 6. května se skupinka žáků naší 
základní školy vydala vlakem do Jičína. Měli 
jsme namířeno do psího útulku v Sedličkách 
u Jičína. Jeli jsme předat finanční dar. Peníze, 
které žáci vydělali na velikonočním jarmar-
ku dne 28. března, který se konal na náměs-
tí v  Kopidlně. Vydělaná částka byla pěkná, 
něco přes 9  tisíc korun. Když si měli žáci 
rozmyslet, kam peníze věnují, tak se všich-
ni z prvního i druhého stupně nezávisle na 
sobě rozhodli právě pro psí útulek. 25 žáků 

stupně v Hilmarově ulici rodiče s dětmi, kte-
ré v září zahájí školní docházku. Některé od-
vážněji, jiné s malou trémou, avšak všechny 
děti se snažily předvést své znalosti v počí-
tání do deseti, v prostorové orientaci a v po-
znávání barev. Bez velkého zaváhání zvládly 
pojmenovat geometrické tvary a  graficky 

a tři učitelky krásnou procházkou prošli jičín-
skými lipami až do Valdic, kde pod Zebínem 
je tento psí útulek. Žáci dostali krátkou před-
nášku o psech, kteří se zde nacházejí, předali 
peníze paní Kašpárkové a zase hurá, svižně 
zpátky na vlakové nádraží do Jičína. Všichni 
jsme z toho měli dobrý pocit, i když pohled 
na některé pejsky byl smutný. Je fajn dělat 
dobré skutky.

Mgr. Ivana Pekárková

je znázornit. Ani přednes básničky pro ně 
nebyl těžkým úkolem. Za své snažení obdr-
žely drobné dárky, jež pro ně vytvořili starší 
kamarádi. Budoucím prvňáčkům i  jejich ro-
dičům přejeme krásné vykročení a  hodně 
úspěchů v jejich nové životní etapě.

Mgr. Jitka Koutníková

Zápis k předškolnímu 
vzdělávání: přijali 
jsme 31 dětí

První termín zápisu do naší mateřské školy 
byl stanoven na den 7. května 2024 od 9 do 
16 hodin v budově mateřské školy. Na zápis 
se dostavilo 29 dětí. Čtyři děti mají povinné 
předškolní vzdělávání. Pět dětí je netříle-
tých. Druhé kolo přijímacího řízení proběhlo 
15. května 2024 v  čase od 13 do 15 hodin. 
Toho se zúčastnily tři děti. Všechny budou 
plnit povinné předškolní vzdělávání. Jedna 
dívka bude na individuálním vzdělávání, kdy 
se dostaví v  měsíci listopadu na ověřování 
úrovně osvojování očekávaných výstupů 
v  jednotlivých oblastech. Výsledky zápisu 
k  předškolnímu vzdělávání byly zveřejněny 
dne 23. května 2024. Do mateřské školy bylo 
přijato 31 dětí, na které se velice těšíme.

Radka Černovská
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Zprávy ze základní a mateřské školy

Z tvorby našich žáků
Proměna

Jednoho dne, když jsem se vracel domů 
a  přemýšlel nad vším možným i  nemožným, 
zahlédl jsem káně. Mé myšlenky se zastavi-
ly a  nově se nesly ve směru představování si, 
jaké to musí být, být kánětem. Po nějaké době 
chůze a  přemýšlení o  tom, jak si takoví ptáci 
žijí, jsem dospěl k tomu, že bych se jím rád stal. 
Nemusejí řešit tak stresující věci, které mi běží 
každou vteřinu hlavou. Nemusí platit za nic, 
potravu si uloví, na bydlení mají hnízdo, které 
si postaví, a  prostě celkově vedou pohodový 
život. Celý den mi ta myšlenka, že bych se chtěl 
stát kánětem, běhala hlavou, a proto jsem se 
před spaním poprvé v životě modlil. Byl jsem 
tím tak posedlý, že v  dalších dnech v  mém 
pokoji probíhaly rituály nalezené na různých 
internetových stránkách.

Jednoho rána jsem se probudil s podivným 
pocitem, a tak jsem se rychle podíval do zrca-
dla. Ke svému překvapení jsem zjistil, že mám 
oči jako káňata a jemné peří na tváři. Mé ruce 

se začaly měnit na široká křídla a mé nohy se 
prodlužovaly do tvaru končetin dravců s obří-
mi drápy. Měl jsem obrovskou radost, až ze mě 
vyhrkly slzy štěstí. Řekl jsem si, že konečně 
nebudu muset řešit všechny ty problé-
my, které mě tíží.

Během následujících dní jsem 
začal pozorovat další změny. 
Moje smysly se zlepšily a  za-
čal jsem vnímat svět kolem 
sebe jinak. Byl jsem schopen 
slyšet šepot větru a  vnímat 
tóny, které byly předtím pro 
lidské ucho nedostupné. Cí-
til jsem, jak mi dorůstají křídla, 
a  v  nich jsem objevil schopnost 
létat.

Mé chování se postupně mě-
nilo. Začal jsem se cítit blízký 
přírodě a spřátelil jsem se s růz-
nými zvířaty. Ptáci mi odpovídali 
na mé melodie a jiní tvorové mě přijí-
mali jako součást svého světa. Můj život se stal 

symbiózou s  přírodou. Byl jsem ochráncem 
lesa a jeho obyvatel.

Nemohl jsem však zapomenout na svůj pů-
vodní život. Snažil jsem se udržet 

kontakt se svými blízkými, ač-
koliv mě viděli jako pouhého 
dravce. Snažil jsem se s nimi 
komunikovat, ale marně, 
protože mé řeči nerozuměli, 
přestože já jim stále rozu-
měl.

Velmi jsem toužil po lid-
ských vztazích, ale mé srdce 

bylo spojeno s  divočinou. 
Prožíval jsem dobrodružství 

ve vzduchu, sledoval jsem 
tajemné stopy v lese a pono-
řil se do světa, který byl pro 
mě nyní domovem. Musel 
jsem se naučit přijmout svou 

novou identitu s  vděčností za 
všechny nové zážitky, které mi přinesla.

Matěj Häuszler, 9. A

Naši žáci na soutěži Mladý zemědělec v Hořicích
Dne 18. dubna 2024 se zúčastnili tři žáci, 

Václav Štěpán, Ivan Bořil a Vojtěch Janáček 
z  8.  A, semifinále soutěže Mladý zemědě-
lec, která se konala v Zemědělské akademii 
a  Gymnáziu Hořice – střední škole a  vyšší 
odborné škole. Po příjezdu a  slavnostním 
zahájení byli soutěžící přesunuti do učeben 
k  teo retické části soutěže, testu znalostí. 
Druhá část byla po obědě a byla praktická. 
Konala se na školním statku. Poté porota 
vyhodnotila výsledky a vyhlášení se konalo 
v  kině biograf Na Špici. Následoval dopro-
vodný program a  raut. Dále proběhlo shr-
nutí soutěžního dne a informace o průběhu 
soutěže. Nakonec proběhlo vyhlášení tří 
nejúspěšnějších soutěžících, předání oce-
nění, dárků a  fotografování. Naši žáci vzor-
ně reprezentovali naši základní školu a celá 
soutěž se jim velmi líbila.

Mgr. Václav Hylmar
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Zprávy ze základní a mateřské školy

Den boje proti rakovině

Datum 15. května je Světovým dnem proti 
rakovině. Letošní ročník se zaměřil na rakovi-
nu prsu. Nedílnou součástí tohoto dne jsou 
květiny měsíčku lékařského s barevnou stuž-
kou. Jejich koupí se přispívá na preventivní 
působení na širokou veřejnost. Naše škola 
zapojila v podobě prodeje kytiček v ulicích 
Kopidlna čtyři dívky z 9. třídy, patří jim za to 
velké díky, nabízely celé dopoledne kytičky 
a  letáčky a  s  úsměvem vybíraly příspěvek 
v minimální výši 20 Kč.

Všem přispěvatelům velice děkujeme za 
jejich vstřícnost a ochotu pomáhat.

Jana Bořilová

S přírodou po celý rok

Jedním z výukových předmětů 4. třídy je 
přírodověda. Už název napovídá, že je te-
maticky zaměřen na seznamování s  příro-
dou, s různými ekosystémy a souvisejícími 
jevy v  jednotlivých ročních obdobích. Jak 
děti získávají poznatky a jaká část přírody je 
zajímá? O to se s vámi někteří podělí v ná-
sledujících řádcích.

Mgr. Jitka Koutníková

Mně se asi líbí nejvíc v parku. Na jaře je to tam 
hezké. Můžu se projít a povídat si s kamarádka-
mi. Nebo si třeba natrhat pampelišky.             L. K.

Když jsme se učili o rybníku, tak to bylo jed-

noduché. Hodně mě to bavilo. U  rybníka jsem 
skoro pořád, baví mě rybaření.                            A. M.

Když si to čteme v  učebnici, tak to není 
špatné. Možná jen trochu nuda. Lepší je, když 
jsme šli třeba do parku. Líbilo se mi, jak jsme 
sbírali přírodniny a dělali z nich potom obráz-
ky.                                                                                 M. J.

Je to docela hodně učení, ale můžu si to 
procvičit v  pracovním sešitě. Mně se líbilo, 
když jsme si povídali o lese. Baví mě sbírat na 
podzim houby.                                                        D. K.

Těch názvů zvířat a všech rostlin je moc. Po-
řád mi to nešlo do hlavy. Trochu mi pomohlo 
dělat si tu myšlenkovou mapu. Na papíru si to 
rozepíšu a barevně označím.                          M. S.

Tatínkové s dětmi připravovali 
překvapení pro maminky

Dne 7. května 2024 se v  budově naší 
školy konal výtvarný workshop pro tatín-
ky s dětmi. Žáci školy základní i mateřské 
společně s tatínky připravovali překvapení 
pro maminky k příležitosti Dne matek. Vy-

ráběla se srdíčka z korkových špuntů. Tato 
činnost spojila rodiče i  děti. Každý musel 
přiložit ruku k dílu. Vznikaly opravdu hez-
ké a originální výtvory. Velmi děkujeme za 
hojnou účast.                    Denisa Zachovalová
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Zprávy ze základní a mateřské školy

Zaříkávadla, jízda na koštěti, 
lektvar. Den čarodějnického učení

Teplo domova
Irena Obrmajerová vzpomíná 
na svůj mlýnecký domov

Úterý 30. dubna – pro někoho možná 
běžný den. Avšak pro žáky 1.  stupně zá-
kladní školy byl něčím zvláštní. Uskutečnilo 
se totiž „čarodějnické učení“. Děti přišly do 
školy v  kostýmech čarodějů a  čarodějnic. 
Své schopnosti a dovednosti uplatnily v ne-
obvyklých předmětech. Například v jazyko-
vědě se naučily tajná zaříkávadla, v matiko-

vědě propočítávaly rychlost jízdy na koštěti, 
při dějepravě se dozvěděly o  historii filipo-
jakubské noci a rukodělné činnosti přispěly 
k  nácviku uvaření lektvaru ze správných 
čarodějných bylinek. Celý den proběhl v pří-
jemné čarodějnické náladě.

Mgr. Jitka Koutníková

McDonald’s Cup přinesl našim 
reprezentantům radost z dobrých výsledků

Ve dnech 6. a  7. května se žáci prvního 
stupně účastnili okrskového kola McDo-
nald’s Cupu. První den fotbalového klání se 
naši prvňáčci, druháci a  třeťáci umístili na 
krásném třetím místě, když je jejich jediný 
prohraný zápas v semifinále stál boj o příčky 
nejvyšší. Radost z  vítězného souboje o  vy-
toužené medaile byla ale obrovská ještě po 
cestě vlakem do Kopidlna.

I druhý den soubojů o trofeje se pro naše 
fotbalisty vyvíjel dobře. Hladkým postupem 

ze skupiny se nenechali čtvrťáci a páťáci za-
hanbit mladšími žáky. I oni ale v semifinále 
podlehli silnému soupeři a v boji o třetí příč-
ku stálo štěstí na straně soupeře. Umístění 
na čtvrtém místě z deseti týmů považujeme 
za velký úspěch i  u  starších chlapců. Všem 
fotbalistům děkujeme za vzornou reprezen-
taci školy a  trenérům obou mužstev za pří-
pravu a vedení.

Jana Bořilová

V září 2023 jsme v Kopidlenských listech při-
nesli vzpomínky Ireny Obrmajerové (Koutové) 
na její dětství prožité v Mlýnci. Tentokrát se ve 
svém příspěvku zamýšlí nad tím, co je pro ni to 
pravé teplo domova.                                                (kl)

Teplo domova. 
Pod tímto pojmem 
si asi někteří čtená-
ři představí krbo-
vá kamna, v  nichž 
praskají voňavá 
dřevěná polínka. 
Kamna, z  nichž 
sálá hřejivé teplo, 
rozlévající se po 
celé místnosti.

Mně se pod „tep-
lem domova“ vy-
baví naše stará kamna na pevné palivo, která 
stála v kuchyni. Taková ta kamna s pěti pláty, 
na kterých se neustále něco vařilo. V jednom 
hrnci polévka, v  dalším třeba brambory, 
a ještě i omáčka…

V těch kamnech byla zabudována trouba, 
ze které vycházely největší dobroty naší ma-
minky, vynikající kuchařky. Jednou to byly 
buchty s  povidly, jindy s  tvarohem. Anebo 
zase nějaké to masíčko – upečený králík, ku-
řátko, o posvícení dokonce i husička. Takové 
dobroty už dnes žádná jiná trouba nevytvo-
ří. Stačilo k tomu trochu novinového papíru, 
pár dřevěných třísek, zápalky a  … teplíčko 
bylo prakticky hned.

Občas se muselo přiložit i  nějaké to po-
línko. To je pravda. Ale nevadilo mi to. Ráda 
jsem do našich starých kamen přikládala. 
Když jsem byla doma docela sama, vzala 
jsem si nějakou dobrou knihu a  četla jsem 
si. Byly to krásné chvilky, na které ráda vzpo-
mínám.

Vzpomínám rovněž na to, jak nás ta kamna 
zahřála, když jsme se vrátili domů promrzlí 
až na kost, třeba z bruslení či ze sáňkování…

Takové teplo nás zahřálo po těle. Ale ono 
je ještě jedno teplo. Je to „teplo domova“, 
které nás zahřálo po duši. A to je snad ještě 
více důležité než to, co nás hřeje po těle.

Třeba teplo domova, když se vrátil tatínek 
z  práce. Vždy s  úsměvem na tváři – zřejmě 
šťastný, že nás vidí živé a zdravé…

Nebo teplo domova, když jsme se se-
šli u  jednoho stolu. U  společného oběda, 
u společné večeře. Když nám maminka na-
lila polévku, když nám nandala knedlíků, že 
jsme „za nimi nebyli ani vidět“.

Tohle bylo pro mě to pravé „teplo domo-
va“, které nás nejen dočasně zahřálo. Ono 
hřálo především po DUŠI…

Dodnes vzpomínám, jaké to byly nádher-
né časy – a díky moc a moc za ně…

Irena Obrmajerová, Jičín
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Ve Mlýnci se prý nerodí chytré děti
Marcela Jampílková: Jsem ráda, že mohu žít v klidu své rodné vesnice 

Ve Mlýnci se prý nerodí chytré děti. S  ta-
kovou informací nás seznámil pan řídící 
mlýnecké školy Alois Koudelka, když jsme 
se jako mladí učitelé přistěhovali po svatbě 
v  roce 1968 do Mlýnce a  začali tady trvale 
žít. A my, jako učitelé, jsme jeho názor přijali, 
ale po čase jsme poznali, že to nebyl správný 
názor. Mlýnecké děti byly a jsou jako všude 
jinde. Některé jsou chytré, další průměrné 
a jsou mezi nimi i ty méně chytré…

Mezi ty chytré patřila jednoznačně Mar-
cela Jampílková, kterou jsme měli čest učit 
na kopidlenské základní škole. A navíc jsme 
ji znali jako naši sousedku, nejmladší členku 
rodiny, kterou uznávala naše babička Marie. 
Dědu Jampílka i  jeho ženu jsme ještě zažili 
a já dokonce hrál v místní kapele, pod vede-
ním pana Koudelky, na svatbě jejich syna, na 
kytaru. Dodnes to je pro mne nezapomenu-
telný zážitek. Když se Jampílkovým narodily 
děti (byly tři: dva kluci a dcera Marcela), bylo 
jasné, že se ve světě neztratí. Marcela patřila 
k nejpilnějším čtenářkám mlýnecké knihov-
ny, kde jsem dělal spoustu let knihovníka. 
Ona vyhrávala čtenářské soutěže, které jsem 
pro nejmladší čtenáře vyhlašoval. Pak vy-
rostla, vdala se a z Mlýnce odstěhovala. Tím 
jsem ji ztratil z  dohledu, ale nikdy jsem na 
ni nezapomněl. Nedávno se do Mlýnce vrá-
tila a já ji poprosil o rozhovor, ve kterém by 
zavzpomínala na život ve Mlýnci v  dobách 
svého dětství. Souhlasila a já ho teď nabízím 
čtenářům Kopidlenských listů k přečtení.

Máš nějakou velmi vzdálenou vzpo-
mínku ze svého života sahající do raného 
dětství?

Jedna z fotografií je z roku 1972, kdy se ko-
nal sjezd rodáků Mlýnce, a na ní je vidět, jak 
mě moji dědové nosí na ramenou. Z té doby 
zůstal před školou dřevěný parket, přímo na 
„Drobečkově zahradě“. Tam jsme si chodily 
moc rády hrát.

Nejraději však vzpomínám, jak jsme s dě-
dou chodili k  rybníku krmit labutě, v  zimě 
pak na kopec sáňkovat. Ale největší radostí 
pro nás bylo, když děda naplnil igelitový py-
tel senem – a to pak byla po sněhu parádní 
jízda!

Jak vzpomínáš na svůj mlýnecký do-
mov, zahradu, dům, jeho blízké okolí 
a sousedy…?

Doma jsme vždy měli králíky, slepice, 
i  prase, a  tedy i  plno práce s  chovem zví-
řat spojené. Přesto vzpomínám ráda, jak se 
v létě u nás chodilo sušit seno a pak se od-
váželo domů. Každý večer mamka posekala 
kousek trávy a já s ní odnášela koš plný trávy 
ke králíkům a pomohla jsem je krmit.

O  prázdninách se jednou postavil na za-

hradě malý stan a  někdy jsem i  já mohla 
v tom stanu sama přespat, což bylo pro mě 
to pravé dobrodružství.

Ráda vzpomínám i na sousedky, dvojčata 
Janu a  Blanku Špicarovy a  jejich vrstevni-
ci Lenku Bělkovou, jak mě v  zimě učily na 
rybníku bruslit. A protože byly starší, určitě 
jsem jim tenkrát „lezla na nervy“. Já však byla 
šťastná, že „kamarádím“ s  těmi staršími ka-
marádkami.

A  co tvoji sourozenci, vídáte se spolu? 
A jak vzpomínáš na své rodiče či prarodi-
če?

Měla jsem krásné dětství s rodiči, bráškou 
Fandou i  s  babičkou a  dědou, kteří bydleli 
na „vejminku“, společně s  námi na jednom 
dvorku. Ráda jsem k nim chodila na snídaně 
a na babiččiny buchty. Děda pokaždé jednu 
rozlomil a  přidal k  ní domácí marmeládu 
a dával mi napít svého bílého kafe. Dodnes 
si pamatuji jeho sladkou chuť.

Taťka pracoval ve statku, a  když přijížděl 
traktorem domů, otevřela jsem mu vrata 
a  on mě ten kousíček po dvorku svezl. Na 
to jsem se vždy moc těšila. Na podzim, když 
oral pole „kýrovcem“, to byl zážitek, když 
jsem se s ním mohla kousek svézt!

Mamka na nás měla dost času. Mohla jsem 
s ní chodit ke kachnám za rybníkem, o které 
se starala. Vlastně jsem nikdy nebyla sama.

Vzpomínáš na mlýnecké tradiční slav-
nosti jako pouť, posvícení, předvánoční 
besídky?

Každé prázdniny v  Mlýnci začínaly poutí, 
která se slaví první červencovou neděli. Pa-
matuji si, že jedno léto k nám přijel kolotoč, 
houpačky a  střelnice a  my se tam vozili na 
malém „řetízáku“.

Doma se pokaždé napekly koláče a mam-
ka hodně navařila. Sjeli se k  nám příbuz-
ní a  mě si pak odvezla teta se strýčkem na 
prázdniny do Nymburka.

Vždy v březnu, na oslavu MDŽ, a pak před 
Vánoci pamatuji, že jsme my děti nacvičo-
valy básničky a říkanky. Sešli se pak všichni 
v mlýnecké škole a já si pamatuji, že byl pro 
všechny teplý čaj, zákusky a  chlebíčky na 
stolech. Sešla se tu snad celá vesnice. Tepr-
ve v  pozdějším věku mi došlo, jak to bylo 
důležité pro soudržnost vesničky, a je velká 
škoda, že nyní tady již není nikdo, jako jste 
byli vy, zvláště paní učitelka, vaše manžel-
ka. Pouštěli jste si všechny děti z  vesnice 
do svého soukromí a  v  „obýváku“ s  námi 
nacvičovali pásmo na tyto tradiční besídky. 
Rovněž ráda vzpomínám na promítání filmů 
v knihovně. To se mi moc líbilo, že jsem moh-
la jít do „kina“ a měla jsem to jen pár kroků 
od našeho domu.

Které místo ve Mlýnci či jeho okolí jsi 
měla nejraději?

Nejraději mám rybník Zrcadlo. Pojí se mi 
s  ním vzpomínky na dědu a  krmení labutí, 
na mamku, která pracovala u rybářství a sta-
rala se u  rybníka o  hejna kachen. A  já tam 
s ní byla snad každý den. Bráška Fanda mě 
po rybníku vozil na loďce. A když za slunné-

Čtenářka Marcela Jampílková.

Bezstarostné dětství v Mlýnci.
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ho léta náhle zapršelo, bývala nad rybníkem 
nádherná duha. V zimě rybník zamrzl a my 
jsme mohli na něm bruslit moc daleko od 
hráze.

Jak vzpomínáš na kopidlenskou školu 
a vzpomínáš na nějaké své učitele či spo-
lužačky a spolužáky?

Bylo to pro mě osm krásných let. Každé 
ráno jsem z  malé zastávky jezdila vlakem 
tam a odpoledne z Kopidlna zpět. Občas mi 
vlak ujel a já musela jít domů pěšky.

Od páté třídy bylo v  úterý a  ve čtvrtek 
odpolední vyučování a  vždy o  té hodinové 
přestávce jsem chodila ke spolužačce Stá-
ně Hakenové k nim domů. Z učitelů nejvíce 
vzpomínám na pana učitele Zdeňka Rutu 
a  jeho radu, kterou nám dal, když jsme „zá-
kladku“ končili: „Až nastoupíte do prvního 
ročníku, hodně se snažte, učte se a  tak, jak 
vás poznají v prvních měsících v nové škole, 
budou na vás hledět i v dalších letech.“ A to 
byla velká pravda. Alespoň u mne se to plně 
potvrdilo.

Mlýnečtí milují k  jídlu ryby a  houby 
z lesa. Jak je tomu u tebe?

Kapr u nás nesměl a nesmí chybět na vá-
nočním stole. Já však dávám více přednost 
mořským rybám.

Na houby jsem chodila a  ráda je sbírala 
už jako malá. Nejdřív s mamkou a bráchou 
Fandou, pak i sama. Radost, když houby ros-
tou, mám i dnes. V lese je klid a člověk si, jak 
se říká, dobře „pročistí hlavu“ a srovná si své 
myšlenky. A když si domů přinese ještě navíc 
pár hub, pak je to taková „třešinka na dortu“ 
a navíc i chutná večeře…

S kým jsi ve Mlýnci nejvíce kamarádila?
Úplně nejvíce s  Láďou Seidlem a  Jirkou 

Setkání po letech, 2020.

S mamkou a bráchou doma blbneme, 1984.

Děda 85 let, 2024.

S dědou Jampílkem, 1972.

V Rožďalovicích v roce 1981, Marcela v podřepu s číslem 22 s kamarády z knihovny ve Mlýnci.

Sledování kina v mlýnecké knihovně.
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Pešavou. Jsme stejně staří. Já jsem vlastně 
vyrůstala mezi kluky. Kopala jsem s nimi mí-
čem a hrála fotbal, jezdili jsme po vesnici na 
kolech. Pamatuji na venkovní kuželky pod 
stromem před bývalou hospodou u  Nová-
kových. Často jsme si chodili zahrát ping-
-pong do školy, kde byl dole na chodbě stůl 
pro všechny zájemce. Rodiče nám jen kou-
pili pálku a míčky, a už se mohlo vesele hrát. 
O  prázdninách jsem se hodně kamarádila 
s Jitkou Čejkovou. Byla z Jičína, ale v Mlýnci 
měla babičku a o prázdninách tu často po-
bývala.

Jak se ti jeví Mlýnec v současnosti, po 
tvém návratu?

Už to není, tak jak to kdysi bývalo. Možná 
že se mi to jenom zdá, protože dětskýma 
očima se vše jeví trochu jinak. Je pravda, že 
se stále schází většina lidí z vesnice o pouti, 
griluje se přitom prase a  pak se posedí na 
dvorku u  školy. Ale mám takový pocit, že 
70 % lidí ani dost dobře neznám…

Když jsem v  15 letech odešla na střed-
ní školu, jezdila jsem do Mlýnce jenom na 
víkendy. Pak jsem se vdala, odstěhovala 
a k rodičům jsem opět dojížděla jen o víken-
dech.

Po své padesátce jsem se vrátila zpět do 
rodného domu a  těch 40 let, kdy jsem tu 
nebydlela, mě od místních hodně odcizilo. 
Staří umírají a  vrací se sem na důchod je-
jich děti. Ty jsou ještě o kousek starší než já 
a  vlastně jsem je v  dětství ani moc nezna-
la. Nestěžuji si však. Jsem ráda, že mohu žít 
v klidu své rodné vesnice, vyjít si na zahradu, 
zajít si do lesa, postarat se o hrob maminky 
a zpříjemnit stáří svému tatínkovi.

Jak vidíš budoucnost Mlýnce? Má šanci 
jako obec přežít? Jak to tu bude vypadat 
dejme tomu za 15–20 let?

Myslím, že doba je taková, jaká je, hektická 
a moc uspěchaná. Na vesnicích a v malých 
městech není práce, a mladí proto utíkají do 

měst. Stejně jako jsem já „utekla“ a několik 
let žila v Praze. Ale všechny vesničky, a tedy 
i Mlýnec, určitě svou budoucnost mají. Pro-
tože stejně jako já i ti současní mladí se jed-
nou do rodné vesnice určitě vrátí a  budou 
zvelebovat domy svých rodičů či prarodičů, 
aby se na stáří měli stále kam vracet.

I já si rád vzpomínám na Mlýnec svého dět-
ství, své tehdejší kamarády a kamarádky. Tře-
ba na bratrance Vladimíra a  Jeníka Čížkovy, 
sestry Borovičkovy, Dášu Válkovou a  mnohé 
další.

Mohu doložit, že dávno neplatí o  mlýnec-
kých dětech, co prohlásil pan řídící Koudelka. 
Místní děti, třeba sestry Špicarovy, sourozenci 
Seidlovi, Bělkovi, Míla Čapek, sestry Koneč-
ných, své vesnici dnes určitě žádnou ostudu 
nedělají. Stejně jako vždy usměvavá a  milá 
Marcelka Jampílková. Rozhovor s  Marcelou 
ve mně vyvolal příjemné vzpomínky, znovu 
je oživil a  pomocí dobových fotografií znovu 
přiblížil.

O rozhovor s Marcelou Jampílkovou  
požádal pro Kopidlenské listy 2024  
Olda Suchoradský, Hradec Králové

Před závodem na Bučici v Rožďalovicích roku 1981, Marcela prvá zprava.

Východ slunce nad rybníkem Zrcadlo.

Grilování o pouti.

Kamarádky v Mlýnci, sestry Borovičkovy, Dáša 
Válková, Marie Marková a moje sestra Eva, 
někdy v roce 1960.



26 červen 2024Kopidlenské listy

Zprávy ze zahradnické školy

Odborná exkurze ve firmě Farmet Výlet do podhůří 
Krkonoš

Výlet za krásami 
divokých orchidejí

Konec školního roku je neodmyslitelně 
spjat s  odbornými exkurzemi a  výlety. Ten-
to dlouho očekávaný čas už nastal, a  tak 
i žáci zahradnické školy vyjeli poznávat taje 
výrobních provozů. Letos jsme se poprvé 
vydali na exkurzi do firmy Farmet, a. s. Tato 
firma vyrábí zemědělskou techniku využíva-
nou mimo jiné k předseťové přípravě půdy 
a samotnému setí, ale i stroje na výrobu rost-
linných olejů. Měli jsme možnost prohléd-
nout si celý výrobní cyklus, od příjmu plátů 
oceli až ke kompletaci nových strojů, a do-
zvědět se úskalí jednotlivých částí výroby. 
Žáci exkurzi hodnotili pozitivně, s nadšením 
a překvapením, o jak složitý výrobní proces 
se jedná.

Jan Špaček, foto archiv školy

Zamířili jsme do Žirče, kde se nachází Do-
mov sv. Josefa. Zde se léčí a pobývají tu pa-
cienti s roztroušenou sklerózou. Mimo léčeb-
né zařízení tu mají spoustu rehabilitačních 
míst, chytré bydlení, odlehčovací byty, vlastní 
kavárnu, keramickou dílnu atd.

Přímo v areálu je také bylinková zahrádka 
Josefa Kamela. Vede ji absolvent zahradnic-
ké školy v  Kopidlně. Prohlédli jsme si i  park 
a  místní kostel, průvodce pan Taufman byl 
pozorný a pečlivý vypravěč.

Po prohlídce jsme zajeli ještě do zoo ve 
Dvoře Králové, kde jsme se pokochali afric-
kou zvířenou.

Pavlína Mottlová,  
vedoucí vychovatelka domova mládeže

Foto Lenka Vasilovčíková,  
vychovatelka domova mládeže

Někteří žáci 1. ročníků učebních oborů Za-
hradník a  Zahradnické práce vyjeli na vrch 
Chotuc, aby poznali místní luční květenu.

Podařilo se nám najít kvetoucí vstavač 
nachový, kamejku modronachovou, šalvěj 
luční, mateřídoušku, oregano, klokoč a další 
zajímavé rostliny. Součástí byla i prohlídka ta-
juplného hřbitova a parku u zámku v Křinci.

Jan Špaček
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Zprávy ze zahradnické školy

Odborná exkurze v Rakousku: 
výstava narcisů a palmový skleník

Výlet na School Food Fest a 
do jízdárny parkurových koní

Dne 1. června 2024 jsme jeli na exkurzi do 
Vídně, kde jsme jako první zastavili u památ-
níku bitvy na Moravském poli. Dále jsme po-
kračovali do zámecké zahrady Schönbrunn. 
Cestou k  palmovému skleníku (originál ko-
pidlenského skleníku) jsme se kochali krás-
nými ornamenty z letniček, které byly vysá-
zeny kolem krásných fontán. Do úžasného 
palmového skleníku jsme zavítali hned, jak 
jen to bylo možné. V něm jsme mohli vidět 
spoustu krásných tropických rostlin, velké 
množství palem, spoustu druhů orchidejí, 
hortenzií, strelicií atd. Odpoledne jsme se 
autobusem přesunuli o  cca 300  km dále 

Akci pořádala Střední hotelová škola Po-
děbrady a  bylo opravdu nač se dívat a  co 
ochutnávat. Velký zájem budily míchané 
nealkoholické nápoje, vyřezávané růže ze 
zeleniny, netradiční způsob přípravy kávy 
a  ochutnávka červů (odvážní ochutnali). 
Druhá polovina kolonády patřila hasičům, 
jejich současné a historické technice. Dopro-
vodný program obstaraly hudební skupiny 
a sportovní skupiny, například Švihlá parta, 
která předvedla choreografie se švihadly. 
Své vyžití našly i děti.

Ti, kteří se nabažili jídla, zakončili výlet na 
jízdárně parkurových koní, kde se s koníčky 
pomazlili a vyzkoušeli si koně vodit po par-
kuru. Celý den nás provázelo krásné počasí 
a dobrá nálada.

Lenka Vasilovčíková,  
vychovatelka domova mládeže

Foto Pavlína Šoufková,  
vychovatelka domova mládeže

a  ubytovali jsme se v  hotelu. Po cestě ne-
mohla chybět zastávka v McDonaldu.

Další den, v  neděli následovala výstava 
narcisů ve městě Bad Aussee. Tam jsme mu-
seli přestoupit do autobusu (linky), který nás 
tam dovezl. Na výstavě jsme se procházeli 
kolem jezera Grundlsee a  vidět jsme mohli 
např. obrovskou pandu z  narcisů a  mechu, 
fotbalový míč z  narcisů a  karafiátů apod. 
V  odpoledních hodinách jsme se přesunuli 
zpět do autobusu a jeli směr Kopidlno.

Viktorie Jiráková, 1. ročník,
studijní obor Zahradnictví

Foto Jana Tauchmanová

Pracovníci místního hospodářství pro-
vedli rekonstrukci stávajícího plotu 
u hřiště základní školy. Vyměnili všech-
ny sloupky za doskočištěm a  zhotovili 
výplň ze dřeva ve stejné barvě, jako má 
oplocení samotného hřiště. Zabeto-
novány byly nové obrubníky a  vzniklé 
plochy upraveny kačírkem. Tato akce 
přispěla ke zkrášlení celého areálu.

Jaroslav Mikule

Úprava zlepšila 
funkci i vzhled 
školního areálu



 

Topíte stále starým neekologickým kotlem na uhlí, jehož provoz bude od 1. září 2024 
zakázán? Vyměňte ho za kotel na biomasu nebo tepelné čerpadlo s pomocí kotlíkové 

dotace. Příjem žádostí probíhá do 31. 8. 2024 do 12 hodin! 

Mám nárok na kotlíkovou dotaci?  
Vlastníte rodinný dům, byt nebo rekreační objekt, ve 
kterém trvale bydlíte? Pobíráte vy i všichni členové vaší 
domácnosti starobní důchod nebo invalidní důchod 
3. stupně nebo některý z členů vaší domácnosti pobíral 
v období od 1. ledna 2022 aspoň jeden měsíc příspěvek 
na bydlení? Pak je kotlíková dotace určena přímo vám. 

Na co mohu dotaci použít?  
Přejděte na modernější a pohodlnější systém vytápění. 
Můžete si vybrat mezi tepelným čerpadlem a kotlem na 
biomasu s ruční nebo samočinnou dodávkou paliva. 
Dotace se vztahuje nejen na nákup nového zařízení, ale 
i na související realizační práce a peníze můžete získat 
dopředu. 

➢ Kotel na biomasu – max. výše dotace 130 000 Kč 
➢ Tepelné čerpadlo – max. výše dotace 180 000 Kč 

Do kdy musí být výměna kotle provedena? 
Na výměnu starého kotle budete mít dostatek času. 
Realizace musí být dokončena do 30. 9. 2026.  

Co když jsem už kotel vyměnil?  
Pokud jste kotel vyměnili po 1. lednu 2021, požádejte 
bez obav o dotaci. Peníze vám vyplatíme zpětně. 

Co budu k žádosti potřebovat k doložení? 
➢ Formulář žádosti 
➢ Doklad o kontrole technického stavu a provozu 

původního zdroje tepla 
➢ Doklad prokazující nízkopříjmovost 
➢ Fotodokumentaci stávajícího kotle 
 
Kde dotaci získám? Informujte se zde: 
 
Krajský úřad Královéhradeckého kraje 
Pivovarské náměstí 1245, Hradec Králové 

Web: kotliky.khk.cz  
Infolinka: 722 960 675 (po-pá 8-16 hodin) 
E-mail: kotlikovedotace@khk.cz 
 

Využijte  
KOTLÍKOVÉ  
DOTACE! 



Kopidlenské listy červen 2024 29

Pomáháme rodinám 
a dětem na Kopidlensku
S čím a jak se obracet na SASanku

Po nedávné Benefici pro SASanku se na nás 
obracíte s  dotazy, kde naše služba Centrum 
SASanka funguje a s  jakými problémy se na 
naše kolegyně a kolegy můžete obracet.

Obecně platí, že pokud řešíte jakýkoliv 
problém v rodině a nevíte si rady s jeho řeše-
ním, nebojte se zavolat a domluvit si osobní 
schůzku. Nejde o  žádnou ostudu a  selhání! 
My vám rádi pomůžeme nebo poradíme. 
A  samozřejmostí je i  terapeutická podpora 
dětem i dospělákům.

Zavolejte nám a  při osobní schůzce si 
s vámi v klidu sedneme a vyslechneme si vaše 
trápení. Společně pak promyslíme co s  tím. 
Nebudete na to sami a  možná předejdete 
i dalším problémům v budoucnu.

Kde nás najdete?
Naši zaměstnanci jsou vám k  dispozici 

nejen v Jičíně (731 130 424), ale také v Nové 
Pace (737  208  878), Kopidlně (733  741  051) 
a Vysokém Veselí (733 741 051).

S čím a jak pomáháme?
Naše pomoc je bezplatná. Pomůžeme vám 

například nastavit pravidla, jak vyjít s  rodin-
nými financemi, jak nastavit školní přípravu 
u dětí. Velmi často řešíme problémy s výcho-
vou dětí a  péčí o  ně. Rodičům pomáháme 
s hledáním práce a bydlení nebo s jednáním 
na úřadech. A umíme zařídit mnohé jiné věci!

Renata Novotná, Oblastní charita Jičín

Jsme tu pro Vás od pondělí do pátku
po předchozí domluvě.

Centrum SASanka

Pomoc a podpora

Jičín, Kopidlno, Vysoké Veselí a okolí

rodinám s dětmi

17. listopadu 861
731 130 424

Hilmarova 86
730 806 186

K. H. Borovského 99
733 741 051

V našem Centru nás zastihnete osobně 
každé pondělí a středu v 9.00 - 12.00 a 13.00 - 16.00 h.

Jičín Kopidlno Vysoké Veselí

Centrum SASankasasanka@charitajicin.cz f@

) ) )

Centrum SASanka
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Dětský den u kopidlenských rybářů

Dne 8. června 2024 uspořádal Český rybář-
ský svaz, místní organizace Kopidlno, soutě-
že pro děti. Od 7 do 12 hodin se uskutečnila 
soutěž v  lovu ryb na udici na rybníku Šutrák. 
Byli chyceni kapři, amuři, plotice, cejni a perlí-
ni. Rybářská soutěž byla vyhodnocena a všem 
soutěžícím dětem poskytnuty hodnotné ceny 
(rybářské pruty, navijáky, vezírek, podběrák 
a další rybářské vybavení a krmení pro ryby).

Po ukončení rybářské soutěže se uskutečni-
la další soutěž pro děti, a to v rybolovné tech-
nice, vědomostní soutěž – poznávání ryb, vod-

ních rostlin a živočichů –, střelba vzduchovkou 
a  další soutěže. Soutěž byla vyhodnocena 
a  všem soutěžícím dětem poskytnuty ceny 
(balíčky sladkostí).

Soutěží se zúčastnilo 26 dětí. Dětem byla 
poskytnuta svačina, a  to palačinky. K  obědu 
byl kuřecí řízek s bramborami. Během závodů 
bylo dětem poskytováno občerstvení. Tyto 
soutěže byly financovány z poskytnutých do-
tací od města Kopidlna a Královéhradeckého 
kraje.

Rostislav Vodák
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Na sklonku fotbalové sezóny FK Kopidlno
Blíží se pomalu, ale jistě konec fotbalové 

sezóny 2023/2024. Zbývá odehrát pár zápa-
sů, a jak si všichni přejeme a věříme, budeme 
slavit.

Mladší i  starší přípravka hrají svá utkání 
formou turnajů, tabulky se nevedou. Daří 
se jim převážně hrát vyrovnaná utkání a do-
sahují střídavých výsledků, které, jak víme, 
nejsou nejdůležitější. Fotbal je baví a svědčí 
o  tom stále se zvyšující počet hráčů, kteří 
jsou v  našem klubu registrovaní. Přispívá 
k tomu samozřejmě i práce trenérů, kteří se 
jim věnují a učí je základy fotbalu a doved-
nosti jak individuální, tak týmové.

Starší žáci
Starší žáci hrají meziokresní přebor, který 

je náročný na cestování. Jarní domácí utkání 
hrají na hřišti v  Kopidlně. V  současné době 
se nachází na druhém místě v tabulce, a po-
kud se jim bude dařit i v posledních utkáních 
soutěže, mají jistou medaili, jakou bude mít 
barvu, to mají ve svých rukou, respektive na 

svých kopačkách. U  této kategorie máme, 
jak tomu poslední roky bývá všude, problém 
s počtem hráčů. Zatím to řešíme spoluprací 
se Sokolem Libáň, ovšem pro příští ročník to 
bude ještě horší, pro kategorii starších žáků 
bude ještě méně hráčů než letos. Budeme 
si muset sednout a vymyslet, jaké kategorie 
mládeže přihlásit.

Béčko
Oba týmy mužů mají sezónu rozehranou 

dobře, B tým je zatím na třetím místě, ale 
tabulka je vyrovnaná a  každý bod je znát 
a  mění se prakticky každé odehrané kolo. 
Vyrovnanost okresního přeboru přispívá 
k tomu, že často vidíme při utkáních kvalitní 
a rychlý fotbal vysoké úrovně. Každý tým má 
tak o co hrát a nemůže si být jistý svou pozicí 
v tabulce a to je pro fotbal jako takový velké 
plus. B tým se probojoval v poháru OFS do 
finále, které se bude hrát 19. června 2024 (po 
uzávěrce KL) na neutrálním hřišti v  Libáni 
a soupeřem je Jiskra Hořice B. Za tento tým 

nastupují hráči, kteří hrají hlavně za A  tým 
a B týmu chodí vypomáhat. Výhra ve finále 
poháru by byla pěknou tečkou za úspěšnou 
sezónou mužů.

Áčko
A  tým již na podzim avizoval postupové 

plány. Zatím se je daří naplňovat, vrch ta-
bulky je však vyrovnaný a každé zaváhání je 
znát. Po podzimu jsme byli na druhém mís-
tě, sedm bodů za vedoucím a ambiciózním 
týmem FK Chlumec nad Cidlinou C. Našim 
borcům se podařilo tuto ztrátu smazat, a na-
víc si naopak vypracovat náskok pěti bodů, 
který se bohužel prohraným utkáním v So-
botce snížil na body dva. Stále všichni věří-
me, že se historický postup do 1. A třídy po-
daří a bude se příští sezónu hrát zajímavější 
fotbal mnohdy s  neznámými týmy a  bude-
me sbírat nové zkušenosti z  druhé nejvyšší 
soutěže v kraji. (Více o postupu v následují-
cím článku, který byl mimořádně zařazen po 
uzávěrce KL.)

Zdeněk Serinek, FK Kopidlno

Poř. Tým Záp. V P VP PP Skóre Body
1. Lomnice nad 

Popelkou
36 30 6 1 3 180:25 92

2. Kopidlno/Libáň 38 29 9 5 4 131:39 86
3. L. Bělohrad 38 28 10 3 4 119:35 85
4. Lužany 38 28 10 4 1 118:62 81
5. Robousy 38 26 12 2 0 104:52 76
6. Jičín B 38 24 14 1 1 111:85 72
7. Sedmihorky 38 17 21 4 0 57:119 47
8. Železnice/Valdice 38 13 25 0 4 52:73 43
9. Nová Ves / Bělá 36 13 23 0 3 81:108 42

10. Martinice 38 10 28 1 4 80:120 33
11. Vysoké n. J. / Jilemnice 36 3 33 1 0 23:196 8
12. Milíčeves 36 3 33 2 0 22:165 7

Poř. Tým Záp. V R P Skóre Body
1. TJ TK Žlunice 19 13 2 4 48:20 41
2. TJ Sokol Nemyčeves 19 11 5 3 40:23 38
3. FK Kopidlno B 19 11 2 6 64:39 35
4. TJ Sokol Libáň 19 11 1 7 45:37 34
5. Sokol Milíčeves 19 10 3 6 41:35 33
6. TJ Sokol Lužany 19 10 2 7 55:39 32
7. TJ Sokol Dětenice 19 9 3 7 45:41 30
8. TJ Sokol Jičíněves 19 8 4 7 38:38 28
9. TJ Sokol Železnice B 19 7 1 11 43:44 22

10. SK Robousy A  19 5 2 12 35:48 17
11. SAK Miletín B 19 3 2 14 44:65 11
12. TJ SKP Valdice 19 1 3 15 24:93 6

Poř. Tým Záp. V R P Skóre Body
1. FK Kopidlno 23 17 3 3 90:21 54
2. FK Chlumec nad Cidlinou C 23 16 4 3 72:27 52
3. FK Dolní Kalná 23 14 4 5 67:33 46
4. TJ Spartak Kosičky 23 13 3 7 94:48 42
5. TJ Slavoj Skřivany 23 11 4 8 55:45 37
6. SK Lázně Bělohrad B 23 10 6 7 45:45 36
7. TJ Sokol Nepolisy 23 9 6 8 56:51 33
8. SK Sobotka 23 10 2 11 56:60 32
9. SK Sparta Úpice 23 8 6 9 41:60 30

10. 1. FK Nová Paka 23 8 3 12 38:48 27
11. SK Jičín B 23 7 5 11 47:56 26
12. TJ Sokol Stará Paka 23 5 4 14 32:77 19
13. FC Vrchlabí B 23 4 1 18 32:78 13
14. TJ Jiskra Kocbeře 23 3 1 19 38:114 10

Starší žáci

B tým

A tým

Č E S K É

KOTLE
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Soutěž, kterou v historii žádný 
kopidlenský tým mužů ještě nikdy nehrál
FK Kopidlno slaví historický postup do 1. A třídy KHK

V pátek 14. června 2024 se na fotbalovém 
hřišti v  Kopidlně odehrálo poslední utkání 
týmu A mužů. Toto utkání rozhodlo o 1. mís-
tě našeho týmu v  1.  B třídě a  potvrdilo tak 
postup do druhé nejvyšší soutěže v kraji. FK 
Kopidlno A  : SK Lázně Bělohrad B 6:2 (1:2). 
Před návštěvou 417 diváků nejen z Kopidlna 
náš A  tým musel získat alespoň jeden bod 
k  jistotě postupu, měli jsme náskok před 
druhým Chlumcem nad Cidlinou C 2  body, 
oba vzájemné zápasy jsme vyhráli, takže 
v  případě rovnosti bodů jsme na tom byli 
lépe. Předchozí týden jsme bohužel neuspě-
li v Dolní Kalné, a tak tentokrát to bylo utkání 
o postup se vším všudy, co k fotbalu patří.

V  33. minutě po rychlých brankách hostů 
jsme však prohrávali 0:2, nebyli jsme pozor-
ní, a  tak hosté trestali naše ojedinělé chyby. 
Někteří z nás jsme měli tlak v nezměřitelných 
hodnotách a někteří přestávali věřit v úspěch 
našich borců. Za tohoto stavu by si na náš tým 
nevsadil nikdo asi ani korunu. Do poločasu se 
podařilo snížit brankou ve 38. minutě, která 
asi byla tou nejdůležitější v utkání. Autorem 
byl Jan Bernard. Do kabin se odcházelo s na-
dějí, že se v druhé polovině bude na co dívat, 
protože všichni jsme si přáli obrat ve stavu 
utkání a domácí fanoušci vytvořili atmosféru, 
která se nevidí tak často. Když ve 47. a 50. mi-
nutě Tomáš Klaban soupeřům vstřelil své 
branky, otočil nejenom stav utkání, ale také 
další dění na hřišti. Hru jsme ovládli a soupe-
ře k ničemu vážnému nepustili. V 58. minutě 
vstřelil branku Petr Schlesinger, a dal hostům, 
ale i fanouškům jasný signál, kdo bude dnes 

slavit. V  závěru ještě nově příchozí Aleš Fej-
far a Radek Šoltys na cestu domů soupeřům 
přidali další dvě branky v  87. a  90. minutě 
a po posledním hvizdu hlavního rozhodčího 
na tabuli svítil stav 6:2, vypukly oslavy jako 
při titulu na Spartě. Petardy, ohňostroje, křik 
a slzy štěstí a radosti všech, kteří fandí kopi-
dlenskému fotbalu. Jak už to tak bývá, oslavy 
se protáhly prakticky na celý víkend. Pokud 
byl někdo rušen v nočních hodinách, omlou-
váme se, ale tato událost si pořádnou oslavu 
zaslouží. Poděkování patří všem těm, kteří se 
starají o chod klubu, zajišťují občerstvení jak 
našich hráčů, tak fanoušků, kterých na jaře 
přišlo celkem více než 5000. Děkujeme a věří-
me, že se opět uvidíme v srpnu. Speciální dík 
patří všem rodičům a  trenérům od školičky 
až po A tým, bez nich by kopidlenský fotbal 
nebyl tam, kde je.

Datum 14. června 2024 se zapíše do kroni-
ky FK Kopidlno velkým zlatým písmem, po-
stup do 1. A třídy KHK je totiž postupem do 
soutěže, kterou v historii žádný kopidlenský 
tým mužů ještě nikdy nehrál. Nový fotbalový 
ročník 2024/2025 začne 3.–4. srpna předko-
lem poháru hejtmana KHK. Soutěže mužů 
KHK začínají o víkendu 10.–11. srpna a končí 
o  víkendu 16.–17. listopadu. Čeká nás tedy 
dlouhý podzim, jelikož je v  1.  A  třídě 16 
týmů, je to zároveň více utkání, poznáme 
nové soupeře a věříme, že náš tým nebude 
jen do počtu, jak si někteří místní myslí. Už 
teď se těšíme na utkání našich borců a věří-
me, že podpora nejen fanoušků, ale i spon-
zorů bude alespoň taková jako doposud, 
ne-li větší.

Za FK Kopidlno Zdeněk Serinek
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Kopidlno se stalo fotbalovou obcí roku 2023

Tomáš Sedláček: fotbalista, který skóroval  
na všech úrovních českého fotbalu

Večer 22. března se Malšovická 
aréna v Hradci Králové proměnila 
v dějiště slavnostního udílení cen 
fotbalových osobností a  týmů, 
které se v uplynulém roce zapsaly 
do historie regionálního fotbalu. 
Tradiční, 13. galavečer Králové-
hradeckého krajského fotbalové-
ho svazu byl opět svědkem uzná-
ní vynikajících výkonů a práce lidí 
spojených s fotbalem.

Galavečer, který pořádá Krá-
lovéhradecký krajský fotbalový 
svaz, se nesl ve znamení ocenění 
nejen aktivních hráčů, ale i funkci-
onářů, trenérů, rozhodčích a  sta-
rostů, kteří se věnují rozvoji fot-
balu ve svých obcích a  klubech. 
V  prostorách nového stadionu 
byla přítomna řada významných 
hostů, mezi nimiž nechyběla ani primátorka 
Hradce Králové Mgr. et Mgr. Pavlína Springe-
rová, Ph.D., nebo hejtman Královéhradecké-
ho kraje a senátor Mgr. Martin Červíček.

Ocenění pro Tomáše Sedláčka a obec 
Kopidlno

Večer plný fotbalových hvězd a  význam-
ných ocenění přinesl obzvláštní radost pro 

Tomáš Sedláček, zkušený 43letý fotbali-
sta z  Kopidlna, se zapsal do dějin českého 
fotbalu. V nedávném utkání za rezervní tým 
Kopidlna v okresním přeboru Jičínska dosáhl 
výjimečného milníku – stal se jedním z mála 
hráčů, kteří dokázali vstřelit gól na každé vý-
konnostní úrovni od nejvyšší ligové soutěže 
až po IV. třídu.

Cíl splněn: gól ve všech soutěžích
Sedláček si po návratu do Kopidlna stano-

vil dva cíle: zahrát si se svým starším synem 
a skórovat ve všech soutěžích. Oba cíle úspěš-
ně splnil. „Znamená to pro mě moc. Ve dvace-
ti letech by mě v životě nenapadlo, že se mi 
tohle podaří,“ řekl Sedláček. Jeho úspěch je 
výsledkem nejen jeho umu a vytrvalosti, ale 
také podpory trenérů, spoluhráčů a rodiny.

Kariérní góly všude
Tomáš Sedláček má na svém kontě góly ve 

všech možných soutěžích.

obec Kopidlno, která si odnesla hned tři cen-
né trofeje. Tomáš Sedláček, klíčová postava 
FK Kopidlno, získal dvojí ocenění, která zdů-
raznila jeho postavení jak na hřišti, tak na 
trenérské lavičce. Byl nejen vyhlášen trené-
rem roku 2023 za své trenérské schopnosti 
a úspěchy s týmem, ale také se stal bombe-
rem sezony, díky počtu 29 vstřelených gólů. 
Tato kombinace ocenění poukazuje na jeho 

mimořádný talent a přínos pro tým. 
K slavnostnímu večeru přispěla také 
obec Kopidlno, která byla vyhlášena 
fotbalovou obcí roku 2023, což je 
uznání pro všechny, kteří se podíle-
jí na fotbalovém životě v  této obci. 
Cenu pro fotbalovou obec roku 
převzal s  hrdostí prezident klubu 
Jaroslav Zikmund, což je gesto, kte-
ré zdůrazňuje komunitního ducha 
a  společné úsilí, jež stojí za úspě-
chem kopidlenského fotbalu. Tato 
trojnásobná výhra je jasným dokla-
dem fotbalové vášně a  odhodlání, 
které Kopidlno a jeho klíčové osob-
nosti vkládají do rozvoje sportu. Je 
to příběh o úspěchu, který inspiruje 
a ukazuje, jak může společná práce 
a nadšení přinést výjimečné výsled-
ky.

Galavečer tak opět ukázal, že fotbal v Krá-
lovéhradeckém kraji má pevné zázemí a vý-
jimečné postavení. Ocenění jednotlivců 
a  týmů jsou nejenom uznáním minulých 
úspěchů, ale i  motivací do dalších sezón. 
Podpora fotbalové komunity je klíčem 
k tomu, aby se tento sport v kraji nadále roz-
víjel a prosperoval.

Andrea Sedláčková

•	 I. liga: Mladá Boleslav, České Budějovice, 
Jihlava

•	 II. liga: Kolín, Mladá Boleslav, Jihlava, Čáslav
•	ČFL + MSFL: Mladá Boleslav B, Převýšov, 

Chlumec nad Cidlinou, Žďár nad Sázavou
•	Divize: Čáslav
•	Krajský přebor: Chlumec nad Cidlinou B
•	 I. A třída: Rožďalovice
•	 I. B třída: Kopidlno
•	Okresní přebor: Kopidlno B
•	 III. třída: Kopidlno B
•	 IV. třída: Převýšov B
•	Pohár UEFA: Mladá Boleslav
Když se ohlíží za svou kariérou, Sedláček 

přiznává, že s přibývajícím věkem přišel vět-
ší klid v koncovce. „Čím jsem starší, tím je to 
lehčí,“ sdělil s  úsměvem. Jeho nejoblíbeněj-
ším zakončením je hlavička, což dokazuje, že 
techniku si v průběhu let vypiloval.

Tomáš Sedláček svým nevšedním úspě-
chem inspiroval mnohé hráče k  vytrvalosti 
a stanovení si ambiciózních cílů. Jeho kariérní 

cesta ukazuje, že odhodlání a tvrdá práce mo-
hou vést k významným úspěchům i v pokro-
čilém fotbalovém věku.

Andrea Sedláčková


